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0202/0202السىت الجامعيت: 



  

 بسه الله الرحمان الرحيه

ًَٕ َ٘ أَقِ ِٔ َُ َِّٖدٔٙ لٔمَّتٔ٘  َِذَا الِكُزِآَ  َُّ  إِ

ْٛ لٔمِىُؤِؤٍٔيَن ﴿ َٔرَحِىَ َٕ شٔفَاءْ  ُِ ُِ وَا  ََ الِكُزِآَ ٌٍََُٔشِّهُ ؤ

الِكُزِآُ حَىَمَُٛ أُوَّتٔ٘ أَشِزَافُ 

« 

َِ َِ حَزِفّا قَزَأَ وَ ُْ الٔله كٔتَابٔ ؤ ْٔ فَمَ ْٛ، بٔ َِ حَزِفْ، ﴾الم﴿ أَقُٕهُ لَا أَوِجَالَّٔا، زِبٔعَشِ َٔالَحضٍََُٛ حَضٍََ  حَزِفْ أَلٔفْ َٔلَكٔ

حَزِفْ َٔؤٗيْ حَزِفْ َٔلَاًْ

َُ اقِزَؤُٔا  ٛٔ ًََٖٕ َٖأِت٘ فإٌَْٓ الكُزِآ ْٔ شَفٔٗعّا الكٔٗاوَ لَأصِحابٔ

ُِ وَا فٔٗكُيِ تَارِكْ ٌِّ٘إ  ْٔ ضَّكِتُيِتَىَ إِ َِ بٔ ُِىَا بَعِدٔٙ تَضٔمُّٕا لَ ََ أَعِظَيُ أَحَدُ ََ وَىِدُٔدْ حَبِنْ الٔله كٔتَابُ: الآخَزِ ؤ  ؤ

بَِٗتٔ٘ أَِِنُ َٔعٔتِزَتٔ٘ ،الَأرِضِ إِلَٜ الضَّىَاءٔ



  

 شكر وتقدير
التي  ٗظٛالهاو٘ حف ٌتكدً بالشكز الجشٖن في ِذا المكاً الى الأصاتذٚ المحتروٛ 

عمٍٗا بٍصائحّا الغٍٗٛ في  ٔالتي لم تبخن ِاتْ ٔافكت عمٜ اشزافّا عمٜ وذكزتٍا

الطٕٖن  ٔصبرِا لإنجاس ِذٓ الدراصٛ ٔوتابعتّا المتٕاصمٛ البحح المى٘ مجاه

 عمٍٗا.

 ِذا الذٙ دعىٍْ بإِتىاً كبير ٔثكٛ بحجٍا أُ ٌضع بين ٖدٖك ثمزٚ ٔلا ٖضعٍا إلا

 كبيرٚ

 ٔتفّىك الكبيرشكزا لك ٔلصبرك 

 فمٗحفظك الله ٖٔزعاك ٔجشاك الله ألف خير
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Abstract :   

The Qur’an has remained, despite the succession of times, a verse whose 

miraculousness does not end, a proof of its wonders, and a revelation that speaks 

of its arguments, an Arabic Qur’an that does not have crookedness, a Qur’an 

whose language is called upon by scholars. It is a rhetorical study that lies in the 

power of the word of God Almighty, and with this miraculous chapter we 

touched on the most important topics of consistency and harmony from the tools 

that contributed to the progress and knowledge of rhetoric and miracles in the 

Holy Qur’an, which we reached to consistency is limited to linguistic means 

achieved in the superficial structure and harmony is its goal in the deep 

structure. Harmony is concerned with the interdependence of meanings and its 

diverse significance


